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Új út a víznek 
Jól halad a vízműte'ep építése 

Budapesti pártdelegíció 
utazott Moszkvába 

Maróthy Lászlónak, az kai Bizottsága tagjának, a 
MSZMP Politikai Bizottsága Moszkvai Városi Pártbizott-
tagjának, a Budapesti Párt- ság első titkárának. 

Az Elnöki Tanács a ma-
gyar és a szovjet nép test-
véri barátságának ápolása és 
elmélyítése érdekében kifej-
tett tevékenységéért, 70. szü-
letésnapja alkalmából ítélte 

bizottság első titkárának ve-
zetésével az SZKP Moszk-
vai Bizottságának meghívá-
sára hétfőn budapesti párt-
delegáció utazott Moszkvába. 
A küldöttség tagja Szép-
völgyi Zoltán, az MSZMP oda a kitüntetést. (MTI) 
KB tagja, Budapest Főváros 
Tanácsának elnöke. A dele-
gációt a Ferihegyi repülőté-
ren Borbély Gábor, a Buda-
pesti Pártbizottság titkára 
búcsúztatta, ott volt Vlagyi-
mir Bazovszkij, a Szovjet-
unió budapesti nagykövete. 

Küldöttségünk megérkezett 
a szovjet fővárosba. 

* 
A Magyar Népköztársaság 

rubinokkal ékesített Zászló-
rendjét nyújtotta át hétfőn, 
tegnap Moszkvában dr. 
Maróthy László, az MSZMP 
Politikai Bizottságának tag-
ja, a Budapesti Pártbizott-
ság első titkára Viktor Gri-
sinnek. az SZKP KB Politi-

Bizottsági 
megbeszélés 

Marjai József miniszterel-
nök-helyettes, a m a g y a r -
szovjet gazdasági és műsza-
ki-tudományos együttműkö-
dési kormányközi bizottság 
magyar tagozatának elnöke, 
a bizottság elnökeinek ta-
találkozójára hétfőn, tegnap 
a Szovjetunióba utazott. Kí-
séretében van Kapolyi Lász-
ló, ipari miniszter. 

Kalászol a rizs 
Csapolják az árasztóvizet 

A változékony időjárás, 
az éjszakai lehűlések a töb-
bi őszi érésű növényhez ha-
sonlóan késleltetik a rizs 
fejlődését is. A kalászok két 
héttel később jelentek meg, 
mint más esztendőkben. 

A Hódmezővásárhelyi 
Tangazdaság 426 hektáros 
ültetvényein a napokban 

szemlét tartottak a gazdaság 
szakemberei. Megállapításuk 
szerint csak szeptember vé-
gén kezdődhet meg az ara-
tás. A kései kezdés miatt 
gyors ütemű betakarításba 
készülnek fel. Az ültetvé-
nyeket borító árasztóvíz le-
csapolását megkezdték. 

Oszi BNV - Oszi BNV 

.Somogyi Károlyné fejvételé 
Fektetik az <S.f csővezetéket a szeged-északi vízműtclepen 

Újdonságok - Tájékoztatók 
A vfz elég sok gondot 

okozott már Szegednek. Az-
zal, hogy nem volt, azzal; 
hogy sok volt. azzal, hogy 
nem ott volt. ahol kellett 
volna. A vizei kordában kell 
tar tani : bevezetni, elvezetni, 
mert nélkülözhetetlen. 

A Magyar Hidrológiai Tár-
saság Szegedi Területi Szer-
vezete szakmai bemutatót 
rendezett. A résztvevőknek 
Börcsók László, a Vízművek 
és Fürdők Vállálat gépésze-
ti osztályának vezetője mu-
tatta be a déli szennyvíz-
átemelő-telepet és az épülő 
északi vízmütelcpet. Hogy 
mit láttunk? 

Szeded kútjainak nyugal-
mi vízszintje évente körül-
belül 30 centiméterrel csök-
ken. A meglevő hetven kút 
jól birja a pillanatnyilag 03 
ezer köbméteres csúcsigényt 
is. vízellátási gond tehát — 
egyelőre — nincs. Ez az 
..egyelőre'' volt az. amiért 
nyolc évvel ezelőtt felme-
rült a kérdés: meddig tart 
ez az állapot, és ha már 
nem tart, honnan legven 
víz. A budapesti VIZTTERV 
vizsgálatot tartott, próbafú-
rásokat végzett, mért. szá-
molt — az általuk javasolt 
megoldás vagy csillagásza-
ti összegbe került volna, 
vagy csak ideiglenesen. 30— 
40 évre oldotta volna meg r, 
— későbbi — gondokat. 
Ezért a Vízművek és Für-
dők Vállalat szakemberei 
úgy döntöttek: keresni kc'i 
egy helyet közel, és mégis 
elég messze, olyat, amelv 
egyaránt alkalmas mélyfú-
rásra. parti szűrésre, vagy 
felszíni tisztításra. 

Az építkezést Algvő fö-
lött. az alkai Holt-Tisza-ág-
ban kezdték meg. A vízmű-
telep a tervek szerint a jö-
vő év végére készül el. fél-
milliárd forintba kerül. A 
munka jól halad, tizenöt 
kutat fúrlak már. a 15 kilo-
méteres csővezeték, kéthar-
mada a helyén van, épül a 
két hatalmas tározómeden-
ce. A laikus, ha mostanában 
arra jár. először a kedves, 
narancssárga házikókat ve-
rs* «Sir* — a felszín fölötti 

kutakat rejtik, ezek fogiák 
a vizet szivattyúzni. Ez a 
módszer lényegesen .jobb a 
hagyományos kútakr,ás meg-
oldásnál, a szennyeződés ve-
szélye szinte teljesen meg-
szűnt, fagykár sincs, a kút-
házak hőszigeteltek. fűthe-
tők. Óriási szivattyú nyom-
ja majd a vizet a csőveze-
tékbe — számokkal nem 
akarok untatni senkit- de 
ebbe érdemes belegondolni; 
a szivattyú teljesítménye 
másodpercenként 300 liter! 
— ahonnan a használókhoz 
kerül. A kutak vize 26 fo-
kos. A hosszú úton a váro-
sig csak 2—3 fokkal lesz 
..hidegebb", továbbra is lan-
gyosan érkezik hát a poha-
r a k b a . Krasznai Attila, a 
Szeged és Környéke Víz-
gazdálkodási Társulat fő-
mérnöké elmondta, a hűtő-
berendezés annyiyal emelné 
a vízdíjat, hogv egyelőre 
nincs szó a beszerzéséről. 

Az új vízműtelep majdani 
• teljesítményét napi . 50—60 
ezer köbméterre becsülik, 
Hogy pontosan mennyi lesz, 
ez a munkába állítása után 
dől el. de biztos, hogy te-
hermentesíti a jelenlegi ku-
takat. Ügy tervezték, hogy 
folyamatosan bővíthető le-
gyen. Ha szükség lesz rá, 
parti szűréssel is nyerhet-
nek vizet, a próbafúrások 
szerint ugyan a tiszai víz 
kiésit vasas, de a megfelelő 
szűrőberendezéssel tisztítha-
tó. 

És amj a legfontosabb: 
nem járunk még a huszon-
negyedik órában, amikor 
elkészül a szeged-északi 
vízműtelep. Mert akadnak 
emberek, akik előre gondol-
kodnak. A vizet ugyanis 
kordában kell tarteni. de 
nélkülözhetetlen. 

Regős Éva 

Keresztény iiéks-
szervezetek szemináriuma 

Dr. Tóth Károly reformá-
tus püspöknek, a Keresz-
tyén Békekonferencia elnö-
kének meghívására 31 or-
szágból érkezett 120 neves 
egyházi vezető és teológus 
részvételével hétfőn a Rá-
day-kollégiumban megkez-
dődött nyolc nemzetközi 
kerésztyén békeszervezet 
teológiai szemináriuma. 

Az ötnapos tanácskozást 
dr. Bartha Tibor püspök, a 

református egyház zsinati-
nak és a Magyarországi 
Egyhazak ökumenikus Ta-
nácsának elnöke nyitotta 
meg. A konzultáció résztve-
vői megvitatják a keresi-
tény békemunka teológiai 
és erkölcsi összefüggéseit. 
valamint a különböző jelle-
gű békeszervezetek közös 
tevékenységének, további 
együttműködésének lehető-
ségeit. 

Újdonságok, érdekességek 
sokaságával találkozhatnak 
az Ő6ZÍ. BNV-látogatók a kő-
bán ja i vásárvárosban. So-
kan megállnak és nézelőd-
nek a vízügyesek medencé-
jénél. ahol a MAHART sió-
foki üzemében készített csó-
nakokat, ladikokat — ame-
lyek vitorlával, „szélener-
giával" futnak a vízen — 
láthatják. Árakat ugyan nem 
tüntet föl a kiállító válla-
lat, de amikor a naiv ér-
deklődő rákérdez erre a 
nem is oly másodlagos tény-
re. akkor elmegy a kedve a 
vitorlás ladiktól, mivel kö-
zel 100 ezer forintot kérnek 
érte. Az igaz, hogy akár hat 
ember is belefér az úszóal-
kaimatcsságba. Node. eny 
nyiért? Igv a „Pillangó" csak 
elrepül. . . sokunktól. 

A kiskerttulajdonosok út-
ját megállítja a Hermes be-
mutatója a szabadtéren. 
Ragyogónál ragyogóbb ro-
tációskapák. sőt, akár több 
holdas kertekben is haszná-
latos kicsinyke traktorok bő 
választékát láthatják. De . .,' 
itt is jelentkezik a „költői* 
kérdés, hol lehet egyáltalán 
megvásárolni, és kinek van 

) arra „anyagi energiája" ? A 
szombat-vasárnapi közönség-

! napok után hétfőn a BNV-n 
| megkezdődtek az üzleti élet 
| hétköznapjai, a szakmai 
programok, s folytatódott a 
sajtótájékoztatók sorozata. 

Elsőként a Fegyver- és 
Gázkészülék Gyár vezetői 
invitálták szakmai megbe-

A MAHART szép, vitorlával sulianő ladikjai: középen a 6-
személycs „Pillangó" 

Á FSR ülése Prágában 
A FIR, az Ellenállók 

Nemzetközi Szövetségének 
főtanácsa szeptember 12-től 
15-ig Prágában ülésezett: 
Értékelték a két kongresz-
szus között végzett antifa-
siszta tevékenység helyzetét, 
valamint meghatározták a 

neofasizmus elleni harc je-
lenlegi feladatait. 

A- tanácskozáson részt 
vett a Magyar Ellenállók. 
Antifasiszták Szövetségének 
delegációja is. Ispánovi rs 
Márton főtitkár vezetésével. 
A delegáció hazaérkezett 
Budapestre. 

» , 
szelesre a fővárosi és vidéki 

! szakmai kereskedelmi cégek 
¡képviselőit. Elmondták: víz-
| melegítőből és Szieszta-kály-
hákból 1935-ben az ideihez 
hasonló mennyiséget, cirko-
gejzirből 30. konvektorokból 
19, fali fűtőkből 8 százalék-
kal többet szállítanak a bel-
kereskedelemnek, mint az 
idén. Délután kereskedelmi 
partnereit hívta szakmai 
megbeszélésre a Növényolaj-
ipari és Mosószergyártó Val-
lalat és a Hungarovin. A 
Kőbányai Gyógyszerárugyár 
képviselői 
tartottak. 

N a g y L á s z l ó f e l v é t e l e i 
sajtótájékoztatót Az NSZK-ban gyártott kistraktor. 14 lóerős. Hogy hol lehet 

megvenni? Ki tudja!? 

VILÁG P R O L E T Á R J A I . E G Y E S Ü L J E T E K ! 
74, évfolyam 

219. szám 
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szeptember 18., 
kedd 
Ára: 

1,40 forint 


